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رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودرو تهران تاکید کرد

ضرورت ثبت معاملات خودرو در سامانه
رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودرو تهران ضمن تاکید بر ضرورت 
ثبت معاملات خودرو در سامانه، این مهم را نیاز امروز در جهت حل مشکلات حوزه 

معاملات خودرو دانست و حذف واحدهای غیرمجاز را به دنبال خواهد داشت.
ب��ه گزارش ایس��نا، س��عید موتمنی ضمن اش��اره به ض��روری بودن فعالیت س��امانه ثبت 
معاملات خودرو، یادآور شد: زیرساختهای راه اندازی سامانه هوشمند ثبت معاملات خودرو و 
آموزش های آن از س��ال ۱۳۹۱ اجرایی شده و تمامی اتحادیه های نمایشگاهداران خودرو در 
سراسر کشور آموزشهای لازم را دریافت کرده اند؛ قطعا با شروع فعالیت این سامانه مشکلات 
مرب��وط به حوزه خرید و فروش خودرو کاهش خواهد یاف��ت. طبق اعلام اتاق اصناف ایران، 
رئیس اتحادیه نمایش��گاه داران و فروش��ندگان خودرو تهران تاکید کرد: فعالیت این س��امانه 
حذف واحدهای غیر مجاز صنف خودرو را به دنبال خواهد داشت و باعث از بین رفتن خرید 
و فروش های غیرقانونی میگردد. وی ضمن اشاره به افزایش تعداد پرونده های وارده به محاکم 
قضایی به دلیل اختلافات و جرائم در حوزه خرید و فروش خودرو، خاطرنشان کرد: به منظور 
پیش��گیری از جرائم و دعاوی ناش��ی از خرید و فروش خودرو همچون س��رقت، جعل، فرار 

مالیاتی، ایجاد و فعالسازی سامانه ثبت معاملات خودرو ضروری است.

 امارات: برنامه تولید نفت اوپک پلاس نیازی 
به تغییر ندارد

وزی�ر نفت امارات متحده عربی در اظهاراتی گفت نیازی وجود ندارد اوپک پلاس 
توافق تولید فعلی خود را تغییر دهد.

به گزارش ایسنا، اظهارات سهیل المزروعی مشابه دیدگاه همتای عراقی وی است گفت: اگر اوپک 
پلاس برنامه تولید فعلی خود را حفظ کند، بازار در سه ماهه نخست سال میلادی آینده متوازن 
می ماند و قیمت نفت در حدود ۷۰ دلار در هر بشکه خواهد بود. اعضای این گروه که شامل ۲۳ 
کشور تولیدکننده نفت است، توافق کرده اند از اوت تا دسامبر هر ماه جمعا ۴۰۰ هزار بشکه در 
روز به تولیدشان اضافه کنند. دو منبع آگاه به رویترز اظهار کردند: نرخ پایبندی اوپک پلاس به 
توافق محدودیت عرضه از ۱۰۹ درصد در ژوییه به ۱۱۶ درصد در اوت افزایش یافت. المزروعی در 
کنفراتس گازتکِ در دوبی گفت: ما برنامه ای داریم و روی آن کار می کنیم و دلیلی نمی بینم که 
چرا باید از این برنامه منحرف شویم. اوپک نگران مازاد عرضه در سه ماهه دوم سال ۲۰۲۲ نیست. 
احسان عبدالجبار، وزیر نفت عراق انتظار دارد اگر قیمتها در سطوح فعلی بمانند، اوپک و متحدانش 
برنامه افزایش تولید برای نوامبر را تصویب کنند با این حال وی گفت: هنوز زود است نتیجه نشست 

چهارم اکتبر وزیران اوپک پلاس معلوم شود.

رکود در بازار مهرماه، زیر سایه آموزش مجازی
نائب رئیس اتاق اصناف ایران گفت: در دو س�ال گذشته تمام مدارس ما بر اساس 
مصوبه ستاد ملی کرونا از آموزش غیرحضوری استفاده کرده اند؛ این در حالی است 
که طی سال های متمادی، بازگشایی مدارس در مهر ماه، بازار ویژه ای را برای تامین 
ملزومات آموزش�ی دانش آموزان فراهم کرده بود و حالا با شیوع بیماری کرونا، هم 

اکنون دومین سال است که این بازار از دست رفته است.
به گزارش از اتاق اصناف ایران، مجتبی صفایی اظهار کرد: با برگزاری مدارس مجازی بازار 
مهر، تحت تاثیر قرار گرفته اس��ت. این بازار مربوط به نوش��ت افزار، کیف و کفش مدرس��ه و 
روپوش مدارس است. وی افزود: این ها تنها محصولات نهایی را نشان می دهد و وقتی مثلا از 
تولید روپوش مدارس صحبت می کنیم در واقع از تامین دکمه و نخ تا کارگاه های خیاطی را 
م��د نظر داری��م. در همین کارگاه های خیاطی و تولید روپوش مدارس، بانوان زیادی که خود 
سرپرس��ت خانوار یا بدسرپرست هس��تند، با عناوین مختلف در کارگاه های خیاطی فعالیت 
می کردند که با مجازی ش��دن مدارس، این درآمد هرچند فصلی و اندک را از دس��ت دادند. 
درباره نوش��ت افزار و کیف و کفش هم، وضعیت مشابه اس��ت و امرار معاش کارگران و حتی 

کارفرمایان این صنوف و صنایع از تولید تا توزیع با مشکل روبرو شده است.

مشکلی برای تامین برق وجود ندارد

رشد ۱۰ درصدی مصرف برق در مقایسه با پارسال
بر اساس اعلام شرکت مدیریت شبکه برق ایران، آمارها میزان مصرف برق صنایع 
بزرگ کش�ور در روز جاری را ۵۰۰۰ مگاوات نشان می دهد که نسبت به مدت مشابه 

سال قبل در همین زمان حدود ۱۰ درصد رشد داشته است.
به گزارش ایسنا، بر اساس این گزارش، پیک بار مصرف برق در مدت مشابه در سال گذشته 
۴۹ هزار و ۸۱۶ مگاوات بوده که نشان می دهد میزان مصرف برق نسبت به سال قبل حدود ۴ 
هزار مگاوات افزایش یافته است. در این گزارش آمده است، محدودیت استفاده از نیروگاه های 
برق آب��ی کماکان وج��ود دارد و چهار نیروگاه بخاری مطابق برنام��ه زمانبندی برای عملیات 
تعمیرات اساس��ی از مدار خارج شده اند که پس از تعمیرات سالیانه به مدار تولید بازخواهند 
گش��ت. ش��رکت مدیریت ش��بکه برق ایران از هموطنان تقاضا کرده است، با رعایت پیوسته 
برنامه های مدیریت مصرف انرژی از جمله آب، برق و گاز، در توس��عه  اقتصادی و اجتماعی 
کشور مشارکت کنند. در این گزارش عنوان شده است، پیش بینی نیاز مصرف برق کشور در 
روز جاری حدود ۵۳ هزار و ۸۰۰ مگاوات است که با توجه به قابلیت تولید نیروگاه ها مشکلی 

در تامین برق هموطنان وجود ندارد.

مقتدایی با ارسال نامه های جداگانه ای تاکید کرد

پروازهای اربعین سامان دهی شود
نایب رئیس کمیس�یون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در 
نامه های جداگانه ای به سرپرس�ت س�ازمان هواپیمایی کشور، رئیس سازمان حج و 
زیارت، فرمانده نیروی انتظامی و مدیرعامل شرکت پست بر لزوم افزایش پروازهای 

اربعین و همچنین تسریع در صدور و ارسال گذرنامه برای سفر اربعین تاکید کرد.
عب��اس مقتدایی در گفت وگو با ایس��نا گف��ت: با توجه به تماس های مک��رر هموطنان، در 
روزهای گذش��ته مکاتبه ای را با فرمانده نیروی انتظامی و مدیرعامل ش��رکت پست درخصوص 
تس��ریع درصدور و ارس��ال گذرنامه انجام دادم که مدیرعامل پست طی تماسی بر تسریع بیشتر 
تاکید کرد. وی افزود: امسال به نحوه مدیریت حضور در راهپیمایی اربعین انتقادات جدی مطرح 
ش��ده و متاسفانه آنگونه که باید و شاید عمل نش��د. همچنین به گفته مسئولان سازمان حج و 
زیارت، ۶۰ هزار نفر نیز موفق به ثبت نام قطعی نشدند و طبق آماری که ما داریم، تاکنون ویزا برای 
جمعیت محدودی صادر شده و برای همگان صادر نشده است. نماینده اصفهان خاطرنشان کرد: 
سازمان هواپیمایی کشوری نیز نتوانست مدیریت قیمت و تعداد پروازها را انجام دهد و طبق گفته 
کارشناسان به نظر می رسد پروازها در واقع کمتر از ظرفیت اعلامی است. مردم و علاقمندان به 
زیارت، مصوبه ۶۰ هزارنفری را فصل الخطاب قرار دادند و تبعیت کردند، ولی توقع داشتند حداقل 

برای همین تعداد کم، برنامه ریزی مناسب صورت می گرفت.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات:

 سازمان فناوری اطلاعات بازوی شبکه ملی 
در لایه های غیر زیرساختی است

وزی�ر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه س�ازمان فناوری اطلاعات بازوی 
شبکه ملی اطلاعات در لایه های غیر زیرساختی است، تأکید کرد: همه ما باید تلاش 
کنیم که وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در کشور به این نقطه برسد که پیشران 

خدمات رسانی فناورانه باشد.
به گزارش از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، عیسی 
زارع پ��ور، وزی��ر ارتباطات و فناوری اطلاعات، امروز در جمع هی��ات عامل، مدیران و معاونان 
س��ازمان فناوری اطلاع��ات، حضور یافت و از بخش های مختلف این ش��رکت دیدن کرد. در 
این نشس��ت وزی��ر ارتباطات و فناوری اطلاعات، ضمن گرامی داش��ت هفت��ه دفاع مقدس و 
گرامی داش��ت یاد و خاطره شهدا، به ویژه ش��هدای وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: 
این روزها اهمیت فناوری اطلاعات بر کسی پوشیده نیست چرا که در حال حاضر همه شئون 
زندگی روزمره مردم به این حوزه گره  خورده اس��ت. وی با بیان اینکه در دولت سیزدهم این 
اعتقاد وجود دارد که بسیاری از مشکلات اقتصادی، فرهنگی و حتی حل معضل اشتغال را با 
راهکارهای فناورانه می توان حل کرد گفت: بر همین اساس در دوره جدید، وزارت ارتباطات 
و فن��اوری اطلاع��ات جایگاه رفیعی پیدا کرده و به نوعی اکنون م��ا پذیرفته ایم که راهبر این 

حوزه شناخته شویم.

حجم مبادله کالا بین دو کش�ور روسیه و هند 
بس�یار زیاد است و تقریبا ۱۰۰ درصد این کالا از 
طری�ق دریا و ب�ا فاصله زمانی بالا و با مس�افت 
طولان�ی حمل می ش�ود. باتوجه به مس�یرهای 
ریلی در کریدور ش�رق-غرب و شمال-جنوب  
کش�ور و وجود پتانس�یل  راه آهن  بندرعباس تا 
جلفا، می توان بخشی از بار این مسیر را از اروپا 
به هند و بالعکس و همچنین هند به روسیه را به 

سمت شبکه ریلی کشور جذب کرد.
به گزارش ایرناپلاس، س��ازمان همکاری شانگهای 
در سال ۲۰۰۱ در ش��انگهای چین شروع به فعالیت 
کرد. هدف اولیه و ریشه س��ازمان همکاری  شانگهای 
به گروه شانگهای ۵ بازمی گردد که در آن کشورهای 
روس��یه، چین، تاجیکستان، قرقیزستان و قزاقستان 
توانستند بر س��ر اختلاف های مرزی خ��ود به توافق 

برسند.
ای��ران از س��ال ۲۰۰۵ به عنوان عض��و ناظر به این 
س��ازمان پیوس��ت و از س��ال ۲۰۰۸ در تلاش برای 
تبدیل وضعیت خود به عنوان عضو دائم در س��ازمان 
همکاری ش��انگهای بود ک��ه در اجلاس اخیر، پس از 
انتظار ۱۳ س��اله، این درخواس��ت مورد موافقت قرار 

گرفت.
رویکرد س��ازمان همکاری ش��انگهای در سال های 
اخیر از یک س��ازمان فقط امنیتی و سیاسی به مرور 
تغییر کرده و کشورهای عضو به تدریج امور اقتصادی 

را نیز در نظر قرار داده اند.
در این میان، موضوع حمل ونقل و ترانزیت کالا نیز 
به عنوان یک��ی از زمینه های همکاری اقتصادی بین 
اعضا در نظر س��ازمان قرار گرفته است. موضوعی که 
ایران نیز با توجه به عضویت دائم خود در این سازمان، 
می تواند از مزایای آن بهره مند ش��ود و به واسطه این 
عضوی��ت، زمینه های همکاری در زمینه حمل ونقل و 

ترانزیت را با اعضای سازمان تقویت کند.
یکی از راه های فعال کردن کریدور ش��مال–جنوب 
به صورت عملیاتی، راه اندازی دوباره خط ریلی جلفا – 
روسیه – اروپاست. این مسیر ریلی پیش از فروپاشی 
اتحاد جماهیر شوروی از مهمترین راه های ترانزیت و 
انتق��ال کالاهای صادرات��ی و وارداتی میان جمهوری 
اسلامی ایران و شوروی سابق به شمار می رفت که از 
رونق و حجم بسیار بالایی نیز برخوردار بود؛ به طوری 
که س��الانه حدود ۴ میلیون تن کالا از راه آهن جلفا 

عبور می کرد.
پ��س از فروپاش��ی ش��وروی و ایج��اد کشورهای 
ارمنست��ان و جمه��وری آذربایج��ان، اختلاف ه��ا و 

مناقشاتی میان این دو کشور بر س��ر مالکیت برخی 
نواحی مانن��د منطقه قره باغ ش��کل گرفت که باعث 
شد مسیر ریلی به س��مت یکدیگر را مسدود کرده و 
متأسفانه منجر به قطع اتصال راه آهن ایران به روسیه 

و در کل حوزه قفقاز و اوراسیا شوند.
در ح��ال حاضر مشکلات همچون گذش��ته وجود 
دارد و محموله ه��ای ریل��ی تنها امکان آمد و ش��د تا 
نخجوان را دارند. اما با توجه به تحولات اخیر و توافق 
صلح قره باغ و البته اهمیت راه اندازی کریدور ش��مال 
_ جنوب، ضروری اس��ت بازگشایی خط ریلی جلفا _ 
روسیه _ اروپا از سمت ایران مطالبه و پیگیری شود. 
زیرا با تحقق این مهم، ش��بکه ریلی کشور تا تکمیل 
خط ریلی رش��ت _ آستارا که مستلزم سرمایه گذاری 
بیش از هزار میلیارد تومان است، به منطقه اوراسیا و 

اروپا متصل خواهد شد.
البت��ه راه اندازی دوباره ای��ن مسیر به حل برخی از 
مسائل فنی مانند بازسازی قسمت هایی از خط ریلی 
نیاز دارد و در کنار آن ملاحظات و الزامات دیپلماتیک 

باید در نظر قرار گیرد.
بنابراین بررس��ی موانع و مش��کلات آن از اهمیت 
بسیار زیادی برخوردار اس��ت. این خط ریلی از شهر 
جلفا در خاک ایران به س��مت نخجوان حرکت کرده 
و پ��س از عبور از ارمنستان )ایروان( و گرجستان، به 
روس��یه و شمال اروپا می رس��د. قسمتی از این خط 
ریلی در کشور ارمنستان به دلیل عدم اس��تفاده، در 
طول این س��ال ها دچار خرابی های ناچیزی شده که 

در زمان کوتاه و با هزینه اندک قابل رفع است.
در این راستا چندی پیش وزیر راه و شهرسازی به 
همراه مدیرعامل ش��رکت راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران سفری به ارمنستان داشتند و از این خط ریلی 

بازدید کردند.
طبق گفته سعید رسولی مدیرعامل شرکت راه آهن 
ای��ران، وی در این باره با مسئولان راه آهن ارمنستان 
گفت وگو کرده و سندی را با رئیس راه آهن ارمنستان 
به امضا رس��انده که براس��اس آن طرفین برای فعال 
کردن این ش��اخه )جلف��ا – ارمنست��ان( و برقراری 
دوب��اره مبادلات ریل��ی در مسیر جلف��ا_ نخجوان_ 

ایروان_گرجستان_ روسیه اعلام آمادگی کرده اند.
به نظر می رس��د دو کش��ور گرجستان و ارمنستان 
تمای��ل بیشتری به بازگشایی این خط ریلی داش��ته 
باش��ند زیرا در دیدار چند ماه گذش��ته مسئولان دو 
کشور، ب��ر راه اندازی کریدور خلی��ج فارس _ دریای 
س��یاه به عنوان ی��ک مسیر امن و اقتص��ادی تأکید 

کردند.
براساس اطلاعات میدانی به دست آمده، بخشی از 
خط ریلی جلفا _ روسیه در گرجستان، دچار آسیب 
دیدگی های زیرس��اختی اس��ت که با توجه به تمایل 
گرجست��ان به بازگشایی این مسیر، امکان بازس��ازی 
آن ب��ا پیگیری های مسئولان کشورمان وجود خواهد 

داشت.
از دیگ��ر مباحث فنی در حوزه این خط ریلی، باید 
به امکان عبور و مرور واگن های ایرانی اش��اره کرد. بر 

اساس توافق نامه ای که میان کشورهای عضو شورای 
حمل ونقل ریل��ی CIS انجام ش��ده، تنها واگن های 
متعلق به این کشورها اجازه عبور و مرور میان مرزها 
را دارن��د و واگن های متعلق به دیگ��ر کشورها برای 
ورود به کشورهای عضو این شورا باید براساس ضوابط 

و استانداردهای خاصی پذیرش شوند.
در حال حاضر ایران به عنوان عضو ناظر در شورای 
ریلی کشورهای مستقل هم س��ود حضور دارد که این 
امر می تواند موجب ش��ود در ص��ورت توافق اعضا، به 
واگن های باری ایران جهت حرکت در فضای اوراسیا 

مجوز داده شود.
۱۶ کشور به عضویت ش��ورای ریلی درآمده اند و ۲ 
کشور نیز عضو ناظر آن هستند. روسیه به صورت ثابت 
رئیس شورای ریلی کشورهای مستقل هم سود است.

باید دانس��ت در صورت بازگشای��ی مجدد راه آهن 
بین الملل��ی جلف��ا، مسیر ترانزیتی کریدور ش��مال_ 
جن��وب از طریق ایران، می توان��د رقیبی جدی برای 
کانال سوئز به شمار آید و کشتی هایی که از جنوب و 
جنوب شرقی آسیا )به ویژه هند( راهی اروپا و روسیه 
می ش��وند، می توانن��د به جای عب��ور از دریای عرب، 
تنگه باب المندب، دریای سرخ، کانال سوئز و دریای 
مدیترانه، از بنادر جنوبی ایران مانند بندرعباس و در 
آینده بندر چابهار، وارد خشکی شده و در زمان بسیار 
کمتر از منطقه قفقاز به روسیه و سپس اروپا برسند.

ذک��ر این نکته بسیار حائز اهمیت که حجم مبادله 
کالا بین دو کشور روس��یه و هند بسیار زیاد اس��ت و 
تقریب��ا ۱۰۰ درصد این کالا از طریق دریا و با فاصله 
زمانی بالا و با مسافت طولانی حمل می ش��ود از این 
رو، باتوج��ه ب��ه مسیرهای ریلی موج��ود در کریدور 
شرق_غرب و کریدور ش��مال-جنوب  کشور و وجود 
پتانسی��ل  راه آهن  بندرعباس تا جلفا، می توان بخشی 
از بار این مسیر را از اروپا به هند و برعکس و هند به 
روس��یه و برعکس را به سمت شبکه ریلی کشورمان 

جذب کرده و از راه آهن ایران عبور داد.
از مزای��ای دیگر ای��ن خط آهن، اتص��ال مستقیم 
ریل��ی می��ان جمه��وری اس��لامی ای��ران و کش��ور 
ارمنست��ان خواهد ب��ود که این خود باع��ث افزایش 
قدرت حمل ونقل جمهوری اس��لامی ایران در سطح 
بین الملل خواهد شد. همچنین این مسیر، جایگزینی 
برای ترانزیت کالا از سمت جمهوری آذربایجان است؛ 
زی��را  این کشور در مسیر زمینی و ریلی، مشکلات و 
موان��ع زیادی را برای کشور ما به وجود آورده اس��ت 
و بر س��ر راه ترانزیت کالا از ایران به س��مت روس��یه 

سنگ اندازی های فراوانی می کند.

یک کارش�ناس بازار مس�کن ب�ا بیان اینک�ه در ترکیه و دوبی 
بعضا مش�کلات شغلی و معیشتی زیادی وجود دارد گفت: ترکیه 
آش دهن سوزی نیست اما بسیاری از هموطنان که در این کشور 
اقدام ب�ه خرید ملک می کنند به قصد باز ش�دن روزنه ای جهت 

اقامت یا رفتن به کشوری دیگر این کار را صورت می دهند.
حس��ن محتش��م در گفت وگو با ایسن��ا اظهار کرد: عم��ده خریدهای 
ملک که توس��ط ایرانیان در ترکیه، دوبی، قبرس یا دیگر کشورها انجام 
می شود توسط متقاضیان مصرفی و به قصد دریافت اقامت است. اهداف 
سرمایه گذاری در درجه دوم اهمیت قرار دارد. علت اصلی هم به شرایط 
اقتص��ادی، تورم هم��ه کالاها از جمل��ه مسکن و نبود ش��غل در کشور 

خودمان مربوط است.
وی افزود: الان در مناطق معمولی شهر تهران برای خرید یک آپارتمان 
۸۰ متری باید ۲.۵ تا ۳ میلیارد تومان هزینه کنید. با کمتر از این مبلغ 
می ت��وان در ترکیه واحد خریداری کرد. علت این اس��ت که اقتصاد آنجا 
ثب��ات نسبتا بهتری دارد. دولت ترکیه ه��م تلاش می کند از هر طریقی 
مثل جذب توریست یا فروش ملک، س��رمایه های خارجی را وارد کشور 
خود کند. این یک موضوع بدیهی اس��ت که همه کشورهای جهان سعی 

می کنند سرمایه ها را به سمت خودشان بکشند.
ای��ن کارش��ناس بازار مسکن با بیان اینکه اس��پانیا، ترکی��ه یا فرانسه 

تسهی��لات و مشوقهایی برای اتباع دیگ��ر کشورها به منظور خرید ملک 
در این کشورها قائل می شوند گفت: در ترکیه مشکلاتی مثل نبود شغل 
مناسب و مسائل معیشتی برای اتباع خارجی ایجاد می شود اما اینکه چرا 
ایرانی ها به بزرگترین گروه خریداران ملک در این کشور تبدیل ش��ده اند 
به اهداف دیگری برمی گردد. عمده هموطنان می خواهند از طریق خرید 

ملک، اقامت ترکیه را دریافت کنند یا به کشور ثالث بروند.
محتشم همچنین با اشاره به هزینه بالای نگهداری آپارتمان در دوبی 
تصریح کرد: زمانی که بحران اقتصادی س��ال ۲۰۰۹ اتفاق افتاد بسیاری 
از ایرانی ه��ا بدون تحقیق و اطلاعات کافی اق��دام به خرید آپارتمان در 
دوبی کردند که بعدا به خاطر مسائل متعددی مثل هزینه شارژ یا اقساط 
بالای خرید آن مجبور به برگشت شدند. به طور مثال با توجه به گرمای 
۵۵ درجه کش��ور امارات در تابستان، هزینه های س��نگینی برای خنک 
کردن برجها صرف می ش��ود که شارژ ماهیانه ساختمان در دوبی تا ۲۰ 
برابر ش��هر تهران اس��ت. وی افزود: همچنین دیده ش��د که برخی افراد 
مبالغ��ی را برای پیش خرید آپارتمان در دوب��ی پرداخت کردند که بعدا 
در اقساط آن دچار مشکل شدند و با صرف نظر کردن از پیش پرداخت 

خود، واحد را فروختند تا خود را از تعهدات آن خلاص کنند.
عض��و هیات مدی��ره انجمن انبوه س��ازان ته��ران، نداش��تن آگاهی از 
قوانی��ن کشورهای مقصد را از دیگ��ر مشکلات مهاجران دانست و گفت: 
کلاهبرداری از طریق فروش املاک در گرجستان، قبرس، دوبی یا ترکیه 
وج��ود دارد. مث��لا خریدار بعد از ثبت س��ند متوجه ش��ده که آپارتمان 
مدنظرش این واحد نبوده است. از نظر قانونی هم نمی توانند هیچ کاری 
بکنند چون سند به ثبت رسیده است. اگر خریداران وکیل نداشته باشند 

ممکن است گرفتار بسیاری از این تقلب ها شوند.

یک کارشناس مسکن:

ترکیه آش دهن سوزی نیست!

تقویت حمل ونقل و ترانزیت کالا از مسیر سازمان همکاری شانگهای

وزیر کار اعلام کرد

پرداخت به موقع حقوق بازنشستگان
رئیس اتاق بازرگانی تهران:

یارانه به جیب پولدارها می رود

وزی�ر تعاون، کار و رف�اه اجتماع�ی از پرداخت به موقع 
حقوق بازنشس�تگان خب�ر داد و ضمن مخالف�ت با عرضه 
سیمان در خارج از بورس به برخی پیمانکاران خاص گفت: 
موضوع بیمه کارگران ساختمانی در مجلس در حال بررسی 

است و باید تامین مالی شود.
به گزارش ایسنا، حجت الله عبدالملکی در مراسم افتتاح ۴ مرکز 
نوآوری و توس��عه بخش تعاون که با امضای تفاهم نامه س��ه جانبه 
میان بانک توس��عه تعاون، صندوق ضمانت سرمایه گذاری بخش 
تع��اون و معاونت امور تعاون همراه بود، اظهار کرد: در راس��تای 
توسعه بخش تعاون اقدام در دستور کار قرار گرفته است اول اصلاح قانون تعاون که لایحه آن در کمیسیون 
مربوطه در دست بررسی بود و اعلام کردیم پس از افزوده شدن موارد جدید و به منظور ارتقای ظرفیت قانون، 

۴۵ روزه آن را به  مجلس ارائه می کنیم.
وی تخصی��ص خ��ط اعتبار ی ۲۰۰۰ میلیارد تومانی به بخش تع��اون را دومین اقدام عنوان کرد و گفت: با 
تفاهم نامه ای که امروز بین معاونت تعاون، بانک توسعه تعاون و صندوق ضمانت سرمایه گذاری تعاون امضا شد،   
۶۰ درصد از این تسهیلات با نرخ تکلیفی و با یارانه ای که معاونت تعاون می پردازد به تعاونی ها پرداخت می 
شود. عبدالملکی ابراز امیدواری کرد: با افزایش منابع بانکی در سال ۱۴۰۱ تسهیلات دهی بانک توسعه تعاون 

به تعاونی ها افزایش یابد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاسخ به سوال درباره حل مشکل بیمه کارگران ساختمانی گفت: درمورد 
بیمه کارگران ساختمانی لایحه ای هم اکنون در مجلس مطرح است و مسئولان حوزه تأمین اجتماعی در این 
زمینه در حال پیگیری هستند. دولت مسئول بیمه کارگران ساختمانی است ولی این طرح بار مالی دارد که 

باید توسط دستگاه های مربوطه تأمین مالی شود.
وی در عین حال از پرداخت به موقع حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی خبر داد و اظهار کرد:در روزهای 
بعد از کسب رأی اعتماد قول داده بودیم که حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی به طور منظم پرداخت شود. 
خوش��بختانه از دو روز گذش��ته پرداخت حقوق بازنشستگان کش��وری و از بیست و یکم، حقوق بازنشستگان 

تأمین اجتماعی آغاز شده است.
عبدالملکی همچنین درباره موضوعاتی که در خصوص ثبت نام جاماندگان یارانه معیشتی اخیرا مطرح شده 
اظهار کرد: در حال حاضر طرحی در دولت در دست بررسی است و در حال زمانبندی نحوه اجرای آن هستیم 

که هنوز نهایی نشده است.
وی به موضوع ورود ش��رکت های جدید زیرمجموعه تأمین اجتماعی به بورس اش��اره کرد و گفت: سیاست 
ما این اس��ت که در ابتدا عرضه ش��رکت های جدیدی که در بورس نیستند انجام شود و این مساله می طلبد 
که سازمان بورس در این زمینه کمک کند، دوم محصولات و کالاهایی که بورس پذیر هستند در زیرمجموعه 

سازمان تأمین اجتماعی وارد بورس کالا شده و در بورس عرضه شوند.
وزیر کار درخصوص عرضه سیمان در بورس کالا نیز گفت: در هفته های اول ۷۰ درصد سیمان عرضه شده 
در بورس کالا از ش��رکت های تولید س��یمان زیرمجموعه شس��تا، تأمین اجتماعی و صندوق های بازنشستگی 
بود. درخواست هایی هم بود که سیمان را خارج از بورس به برخی پیمانکاران خاص بدهیم که با این خواسته 

مخالفت کردیم.

رئی�س ات�اق بازرگان�ی ته�ران می گوید اص�لاح نظام 
پرداخت یارانه و در اولویت ق�رار دادن مهار تورم باید به 

عنوان اولویت های دولت در دستور کار قرار گیرد.
به گزارش ایسنا، مسعود خوانساری در نشست هیئت نمایندگان 
اتاق بازرگانی تهران اظهار کرد: یکی از اصلی ترین مسائلی که جامعه 
و اقتصاد ایران در ماه های گذشته با آن درگیر بوده و هستند موضوع 
ش��یوع ویروس کروناست. خوش��بختانه در هفته های گذشته روند 
واردات و تزریق واکسن سرعت گرفته اما ای کاش برخی تصمیم ها 
زودتر گرفته می شد تا شاهد درگذشت تعدادی زیادی از هموطنان 

نبودیم. وی با بیان اینکه با سرعت گرفتن واکسیناسیون تعداد زیادی از شهرهای کشور از وضعیت قرمز خارج شده اند، 
بیان کرد: امیدواریم با تداوم این روند، ریس��ک ابتلا به کرونا کاهش یابد و اقتصاد ایران نیز مانند بس��یاری از دیگر 
کشورها از اثرات کرونا خلاص شود. رئیس اتاق بازرگانی تهران با اشاره به روند جهانی اقتصاد پس از واکسیناسیون 
توضیح داد: براوردهای سازمان ملل نشان می دهد که در فصل اول سال ۲۰۲۱، رشد صنعتی ۱۲ درصد و در فصل 
دوم بیش از ۱۸ درصد بوده است. در ایران نیز تولیدات صنعتی به ترتیب رشد ۸.۴ و ۶.۱ درصد داشته اند. خوانساری 
افزود: رشد اقتصاد ایران در سه ماهه ابتدایی سال جاری نیز با احتساب نفت بر اساس اعلام بانک مرکزی ۶.۲ و بر 
اساس گزارش مرکز آمار ۷.۶ درصد بوده است که امیدواریم این روند در ماه های آینده نیز ادامه یابد. وی با تاکید بر 
لزوم اصلاح برخی روندهای نگران کننده در اقتصاد ایران، تشریح کرد: متاسفانه ما در سال های گذشته همواره با نرخ 
بالای تورم مواجه بوده ایم و این موضوع در ماه های اخیر نیز خود را نشان داده است. بخش مهمی از این تورم تحت 
تاثیر رشد نقدینگی و کسری بودجه دولت است. وقتی ۵۰ درصد از درآمدهای کشور در پنج ماهه ابتدایی سال جاری 
تامین نشده، دولت چاره ای جز تنخواه گردانی از بانک مرکزی ندارد و همین امر به رشد تورم منجر می شود. رئیس 
اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: مهم ترین موضوع امروز باید کاهش سرعت افزایش پایه پولی و مقابله با تورم باشد، زیرا 
اگر روند فعلی ادامه پیدا کند، ما نگران رشد شدید تورم و افزایش قیمت تمامی کالاها هستیم. خوانساری با اشاره به 
اشکالات نظام پرداخت یارانه در ایران، گفت: آقای مسعود میرکاظمی، رئیس سازمان برنامه، اعلام کرده اند که سالانه 
۶۳ میلیارد دلار صرف یارانه انرژی می شود. از سوی دیگر آژانس بین المللی انرژی هم در گزارشی عنوان کرده است 
که از سال ۲۰۱۰ تا ۲۰۲۰ در ایران ۹۸۶ میلیارد دلار یارانه انرژی پرداخت شده که به صورت میانگین، سالانه رقمی 
بیش از ۹۸ میلیارد دلار و بالاتر از رقمی است که رئیس  سازمان برنامه اعلام کرده اند. با این حال اگر همان رقم ۶۳ 
میلیارد دلار را ملاک در نظر بگیریم سهم هر ایرانی از یارانه انرژی حدود ۱۹ میلیون تومان در سال خواهد بود. حالا 
اگر بتوان این پول یا بخش قابل توجهی از آن را به صورت هدفمند به اقشار آسیب پذیر رساند، تحول بزرگی در نظام 
یارانه ای و همین طور اقتصاد کشور رخ می دهد. او ادامه داد: در حال حاضر دهک های بالا و برخوردار بالاترین بهره را 
از یارانه ها و به طور خاص یارانه انرژی می برند. برای مثال دهک های پایین ۱.۶ درصد از یارانه بنزین استفاده می کنند 
در حالی که این رقم برای دهک های بالا ۲۱.۸ درصد است، یعنی دهک های برخوردار ۲۰ برابر دهک های آسیب پذیر 
از یارانه بنزین استفاده می کنند. در اکثر یارانه ها دیگر هم همین روال وجود دارد و متاسفانه سالیان سال است که این 
روش ادامه دارد. اثرات این نظام یارانه ای نه تنها کمک به اقشار آسیب پذیر نیست که دامن زدن به اختلافات طبقاتی 
است که روز به روز بیشتر می شود. یارانه های فعلی با وجود ارقام بالا و فشار سنگین روی منابع کشور، اثر مثبتی در 
رفاه مردم ندارد و از طرف دیگر باعث می شود دولت هم چنان به کنترل قیمت ها ادامه دهد و از آزادسازی پرهیز کند 

که نتیجه آن هم افزایش قاچاق کالا و صدمه دیدن بخش تولید در کشور است.


